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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E
Utbildningsnämnden

1. Upprop  

2. Protokollets justering  
Ärendet i korthet
Måndag den 22 juni, klockan 13.00
Förslag på justerare - Carina Svensson (S) med Lisette Vermeulen (SD) som ersättare

3. Information, uppföljning av budget 2020
UN2020/203

Annelie Fischer, Skolchef 

4. Yttrande på motion gällande bevarande av Bollebygds bibliotek
UN2020/144

Patrik Gimfalk, enhetschef 

5. Omfördelning av investeringsmedel Hestrafors IF
UN2020/206

Patrik Gimfalk, enhetschef 

6. Initiativärende - Ulf Rapp (S) och Carina Svensson (S)
UN2020/88

 

7. Beslut om distansundervisning på gymnasieskolan i Bollebygds 
kommun
UN2020/98

Teresia Granlund, 
Utvecklingsledare 

8. Delegering av beslutanderätt mottagande i grundsärskolan
UN2020/72

Teresia Granlund, 
Utvecklingsledare 

9. Förvaltningen informerar  

10. Ledamöter informerar  

11. Redovisning av delegeringsbeslut utbildningsnämnden 2020
UN2019/13

 

12. Meddelanden utbildningsnämnden 2020
UN2019/12
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3.  Information, uppföljning av budget 2020  
UN2020/203
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TJÄNSTESKRIVELSE
2020-05-26          1 (1)

Dnr :UN2020/203-1
Utbildningsförvaltningen

Annelie Fischer  |  Utbildningschef
0734-64 72 00  |  annelie.fischer@bollebygd.se

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Utbildningsnämnden 

Information, uppföljning av budget 2020.

Förslag till beslut
Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Ärendet
Utbildningschef Annelie Fischer redogör på sammanträdet för det ekonomiska läget per sista maj, 
2020. 

Skickas till
Klicka här för att fylla i vilka beslutet ska skickas till

BOLLEBYGDS KOMMUN

Utbildningsförvaltningen

Annelie Fischer

Utbildningschef
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4.  Yttrande på motion gällande bevarande av 
Bollebygds bibliotek  UN2020/144
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TJÄNSTESKRIVELSE
2020-05-25          1 (2)

Dnr :UN2020/144-3
Utbildningsförvaltningen

Patrik Gimfalk  |  Enhetschef
0734-64 72 01  |  patrik.gimfalk@bollebygd.se

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

 

Yttrande på motion gällande bevarande av Bollebygds 
bibliotek

Förslag till beslut
Utbildningsnämnden godkänner yttrandet från förvaltningen och skickar det vidare till 
Kommunstyrelsen. 

Ärendet
Centerpartiet genom Yvonne Andrén har, i augusti 2019, inkommit med en motion om att bevara 
Bollebygds bibliotek. Motionären poängterar bland annat bibliotekets innehåll av fakta, filmer, musik, 
historier, nyheter och massor av olika böcker.  

Kommunstyrelsen fattade 2020-04-07 beslut om att motionen ska remitteras till utbildningsnämnden 
och samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. Nämndernas yttranden ska om det finns behov även 
innehålla tillägg för eventuella kostnader för genomförande av motionens intentioner.

Ekonomiska förutsättningar 
Filmkonsumtion och erbjuda media i streamad form (via nätet) finns numera på de flesta bibliotek 
som ett komplement till DVD-filmer som är på väg att fasas ut. Fortfarande lånas dock relativt 
mycket film ut i den formen och kostnaden för streamad film anser vi för hög för att klara inom 
befintlig budget. Ett cirkapris för filmlån via streaming är 20:-/film. För att kunna erbjuda denna 
tjänst krävs en utökning i budget med ca 50 000 kronor per år. 

E-böcker via ebokstjänsten e-lib/biblio är budgeterad till 50.000:-/år. Då begränsar vi utbudet till att 
man inte kan låna de senaste böckerna, som kommer ut på marknaden då den kostnaden skulle bli 
mycket högre. För att kunna erbjuda de senast utgivna böckerna krävs en utökning i budget med ca 
25 000 kronor per år. 

Ökade kostnader för att kunna utveckla och modernisera verksamheten i övrigt är ca 250 000 kr för 
material, möbler och inventarier samt ca 75 000 kr i årlig drift för utökning av digitala tjänster.

Det finns ett behov av en kultursamordnare/utvecklare, som arbetar med gemensamma projekt, 
söker medel och utveckla kulturverksamheten i kommunen. Bollebygd missar en del i samarbetet med 
övriga Sjuhäradskommuner, där det finns kultursamordnare/utvecklare. En sådan tjänst skulle kosta 
ca 500 000 kronor per år. 

Bedömning
Utbildningsförvaltningen påbörjade 2019 ett arbete kring hur man ska använda bibliotekets
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Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

övervåning mer i de kommunala verksamheterna. Ett modernt bibliotek med dagens mått mätt 
behöver vara så kallat MIK-anpassat, (där personalen är media- och informationskunniga och kan 
guida och utbilda sina besökare). Det innebär i sin tur att även om man behåller kulturhistoriska 
detaljer så måste huset också följa tiden. 

Bollebygds bibliotek har under de senaste åren haft en del visioner om hur man kan utvecklas som 
kulturmötesplats. Dessa tankar, gällande utbildningsnämndens ansvarsområde, redovisas i yttrandet 
på motionen gällande bevarande av Bollebygds bibliotek. 

Beslutsunderlag
 Yttrande på motion gällande bevarande av Bollebygds bibliotek, Tjänsteskrivelse 2020-05-25
 Yttrande på motion gällande bevarande av Bollebygds bibliotek, Yttrande 2020-05-25
 Protokollsutdrag KS2019/202 §52, 2020-04-07
 Motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek, augusti 2019

Skickas till
Kommunstyrelsen

BOLLEBYGDS KOMMUN

Utbildningsförvaltningen

Annelie Fischer Patrik Gimfalk

Förvaltningschef Enhetschef
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 Utbildningsnämnden

YTTRANDE 1 (3)
Skapad  2020-05-25  
Antaget 2020-06-15

Patrik Gimfalk  |  Enhetschef
0734-64 72 01  |  patrik.gimfalk@bollebygd.se

Dnr : UN2020/144-4

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Utbildningsnämnden

 

Yttrande på motion gällande bevarande av Bollebygds bibliotek

Sammanfattning av ärendet
Centerpartiet genom Yvonne Andrén har, i augusti 2019, inkommit med en motion om att 
bevara Bollebygds bibliotek. Motionären poängterar bland annat bibliotekets innehåll av 
fakta, filmer, musik, historier, nyheter och massor av olika böcker.  
Kommunstyrelsen fattade 2020-04-07 beslut om att motionen ska remitteras till 
utbildningsnämnden och samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. Nämndernas yttranden 
ska om det finns behov även innehålla tillägg för eventuella kostnader för genomförande av 
motionens intentioner.

Yttrande
Utbildningsförvaltningen påbörjade 2019 ett arbete kring hur man ska använda bibliotekets 
övervåning mer i de kommunala verksamheterna. I arbetet ingår att ta fram en plan för vilka 
verksamheter som man ska satsa på och vad som behöver investeras i form av möbler m.m. 
Man har vidare konstaterat att en renovering av ytskikt i samband med det skulle vara på sin 
plats då det spricker och flagar på väggar, i tak och fönsternischer. I det arbetet vore det 
önskvärt att få professionell hjälp i bevarandeteknik, för att just bevara husets specifika 
karaktär. Det finns många fina detaljer i huset som är värda att bevara precis som 
motionären visar i bilagda fotografier. Ett modernt bibliotek med dagens mått mätt behöver 
vara så kallat MIK-anpassat, (där personalen är media- och informationskunniga och kan 
guida och utbilda sina besökare). Det innebär i sin tur att även om man behåller 
kulturhistoriska detaljer så måste huset också följa tiden. 

Bollebygds bibliotek har under de senaste åren haft en del visioner om hur man kan
utvecklas som kulturmötesplats. Man har pratat om, och till och med tagit fram ritningar på 
hur parken skulle kunna utvecklas samt hur man skulle kunna bygga till en inglasning mellan 
den gamla och nya delen av biblioteket. Denna tillbyggnad skulle innebära att det skapas ett 
tidskrifts-/föreläsningsrum. Dock är det osäkert hur planen ligger till i dagsläget, utifrån 
rådande ekonomisk situation i kommunen.

För att kunna möte framtidens låntagare/besökare och deras olika önskemål krävs att tänka 
nytt, trots lokalernas utformning där gammalt möter nytt. Flera av husets gamla detaljer 
känns fantastiska att utmana mot nya/modernare möblemang. Att möta låntagare på ett 
professionellt och kvalitetsmässigt sätt betyder inte bara det personella bemötandet utan 
också möjligheten och tillgängligheten till aktivitet och hitta sin plats i det offentliga rummet. 
Eftersom bibliotekets målgrupp sträcker sig över alla åldrar och det offentliga rummet bara 
består av ett och samma rum så sker det emellanåt krockar över generationsgränserna. Det 
skulle behöva utvecklas rum för skapande och upplevelser samt fler studieplatser. Fler och 
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fler vuxenstudenter hittar till biblioteket. Biblioteket saknar också förrådsutrymmen (för 
stolar och bord mm) då lokalerna ska vara så flexibla som möjligt och kunna ommöbleras 
snabbt. Ökade kostnader för att kunna utveckla och modernisera verksamheten i övrigt är ca 
250 000 kr för material, möbler och inventarier samt ca 75 000 kr i årlig drift för utökning av 
digitala tjänster.

Fler och fler besöker biblioteket inte bara för litteraturen utan även för att berikas av någon 
form av kreativt skapande eller en kulturell upplevelse. För att möta upp för ny teknik och ge 
möjlighet till olika uttrycksformer skulle man kunna nyttja både biblioteket och 
biblioteksområdet på flera andra sätt. Idéerna om området är lika många som människorna 
som besöker, efterfrågan om att kunna ta en kopp kaffe och sätta sig med en dagstidning i en 
lugn miljö till att kunna låna en flytväst till barnbarnen eller borrmaskin över helgen. 
Förfrågan om att vara sin egen ”procument” och skapa film, konst till att pyssla och skapa i 
olika material -  alla dessa frågor kommer till biblioteket.

Streamad film är en tjänst som efterfrågas mer och mer. Film som media har alltid varit i en 
utveckling allt från 8/16/32 mm filmvisning via videoband, dvd till nu webbaserad 
streamingtjänst. Kostnaden för streamad film beräknas till ca 20:-/film och kostnaden för 
utlån i nuläget för en DVD-film är ca 500:- i engångskostnad. Filmkonsumtion och erbjuda 
media i streamad form (via nätet) finns numera på de flesta bibliotek som ett komplement till 
DVD-filmer som är på väg att fasas ut. Fortfarande lånas dock relativt mycket film ut i den 
formen och kostnaden för streamad film anser vi för hög för att klara inom befintlig budget.. 
För att kunna erbjuda denna tjänst krävs en utökning i budget med ca 50 000 kronor per år. 

Vuxenkultur är mycket begränsad då målgruppen för verksamheten är barn/unga, 
pensionärer, nyanlända och personer med funktionsvariationer. Budgetposten för 
allmänkultur för vuxna ströks i besparingssyfte 2009 och efter det har det inte funnits 
muskler nog att hämta hem ett brett kulturutbud för vuxna. Det som fungerar är ett 
samarbete med kulturföreningen samt med studieförbunden som står för utbudet. Ett 
komplement från bibliotekets/kommunens sida när det gäller författarbesök, föreläsningar 
och kulturarrangemang står högt på önskelistan över utökad verksamhet.   

E-böcker är en tjänst som ökar och där vi precis har ett nytecknat avtal med Axiel/e-lib, där 
man via appen Biblio kan låna ljudböcker och e-böcker till läsplatta. I avtalet styr vi själva 
kostnaden och begränsar därmed även utbudet (de senaste och populäraste böckerna kostar 
mer): Budget för e-böcker är ca 50.000:- om året som vi har flyttat från budget för övrigt 
medieutbud när avtalet tecknades. Då begränsar vi utbudet till att man inte kan låna de 
senaste böckerna, som kommer ut på marknaden då den kostnaden skulle bli mycket högre. 
För att kunna erbjuda de senast utgivna böckerna krävs en utökning i budget med ca 25 000 
kronor per år. 

Många biblioteksbesökare är vad man kan kalla ”stammisar”. De kommer till biblioteket för 
att ta en kopp kaffe och läsa dagen tidningar eller en tidskrift inom deras intresseområde. 
Väldigt ofta uppstår diskussioner människor emellan där man diskuterar aktuella nyheter och 
händelser. På biblioteket kan man komma för just den aktiviteten, man kan också söka 
information för studier mm. Möjligheten till studieplatser är väldigt begränsade och är 
ytterligare ett område att utveckla.

Alla samhällsbyggnadsnämndens planer och utställningar anslås på biblioteket. Vi saknar 
dock en bra yta för dessa utan de placeras oftast på en utställningsskärm i biblioteksrummet. 
För ändamålet skulle en bättre anvisad anslagsyta (eller ett utställningsrum) gör 
utställningarna mer tillgängliga. 
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Fler och fler söker hjälp för att lösa sina digitala frågor, allt från hur man skapar bank-id till 
att lägga ut ett skapat klipp på Youtube mm. Även hur man skapar lånekort och hur man 
lånar från bibliotekets medieutbud den digitala vägen. Det digitala måste möta det kreativa, 
arbetsformer som är nya och ny teknik måste få ”pröva sina vingar” någonstans i 
samhällsutvecklingen och det är bibliotekens roll att utmana den nya tekniken med platser 
som gör det möjligt, tex VR-teknik, skapande studios (ljud och bild) möjligheter till utlån av 
teknisk utrustning allt för att göra ny teknik mer tillgänglig. 

Biblioteket är ibland samhällets sista utpost. Hit kommer man med precis vilka frågor som 
helst och för det mesta får man hjälp eller vägledning. Biblioteket som kulturmötesplats kan 
innebära som tidigare nämnts att man kommer till biblioteket och går därifrån rikare på 
något, kunskap, information, upplevelse, möte mm. För att ytterligare förverkliga behoven 
hos Bollebygdsborna så skulle verksamheten må bra av en person med kunskap att söka 
medel och utveckla kulturverksamheten på området - en kulturutvecklare. Bollebygd missar 
en del i samarbetet med övriga Sjuhäradskommuner där det finns kultursamordnare/ 
utvecklare, som arbetar med gemensamma projekt mm. En sådan tjänst skulle kosta ca 
500 000 kronor per år. 

Att ha ett skolbibliotek, som stimulerar barn och unga till nyfikenhet och upptäckarlust och 
där man sedan bryggar över till folkbiblioteket är viktigt för den ”röda tråden”. 
Barnbibliotekarie/barnkultursamordnare har det uppdraget och arbetar med det via 
barnkulturgrupp och biblioteksplan. Bollebygds kommun skiljer sig lite åt mot andra 
kommuner genom att vi har en gemensam skolbibliotek- och biblioteksplan. Det gör att man 
utvärderar gemensamt och därigenom tappar man inte bort frågan utan ser den som 
prioriterad och viktig för biblioteksutvecklingen.

BOLLEBYGDS KOMMUN
Utbildningsnämnden

Ingridh Anderen Annelie Fischer
Ordförande Förvaltningschef
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-04-07

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§52 KS2019/202

Svar på motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek 

Beslut
Motionen remitteras till utbildningsnämnden och samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. 
Nämndernas yttranden ska om det finns behov även innehålla tillägg för eventuella kostnader för 
genomförande av motionens intentioner.

Ärendet
Yvonne Andrén (C) föreslår i en motion inkommen den 6 september 2019 om bevarande 
av Bollebygds bibliotek, bl a genom att bibliotekets gamla del ska skyddas mot rivning och 
vidare ombyggnationer, det ska bevaras och underhållas, såväl huset som de äldre detaljerna 
såsom t ex trappa, räcken, öppen spis, trägolv och snickardetaljer. Motionären föreslår även att 
den park som är kvar runt biblioteket bevaras och används som rekreationsområde/gemensam 
trädgård och att det, precis som det gör nu, får lov att finnas träd, blommor och 
gräs. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2019-09-19, § 105, remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för handläggning.
 
Handläggaren har i sin handläggning av motionssvaret stämt av motionens intentioner med 
kommunens lokalstrateg, samhällsbyggnadsförvaltningen (kring skötsel av parken bl a) och 
utbildningsförvaltningen (kultur- och fritidschef). Biblioteksfastigheten och den omkringliggande 
parken har ett bevarandevärde, speciellt nu när Bollebygd centralort växer med nya bostäder och 
invånare. Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar utifrån en fastslagen underhållsplan som 
innebär att bevara skicket och värdet på kommunens fastigheter på både kort och lång sikt. 
Planen grundar sig på fastigheternas olika förutsättningar, där t ex den dagliga vården av 
biblioteket utgår från de material som finns i huset, exempelvis används speciella metoder för 
golvvård och rengöring av marmorspisen i huset.
 
Utbildningsförvaltningen påbörjade 2019 ett arbete kring hur man ska använda bibliotekets 
övervåning mer i de kommunala verksamheterna. I arbetet ingår att ta fram en plan för vilka 
verksamheter som man ska satsa på och vad som behöver investeras i form av möbler m.m. Man 
har vidare konstaterat att en renovering av ytskikt i samband med det skulle vara på sin plats då 
det spricker och flagar på väggar, i tak och fönsternischar. I det arbetet vore det önskvärt att få 
professionell hjälp i bevarandeteknik, för att just bevara husets specifika karaktär. Det finns 
många fina detaljer i huset som är värda att bevara precis som motionären visar i bilagda 
fotografier. Ett modernt bibliotek med dagens mått mätt behöver vara så kallat MIK-anpassat, 
(där personalen är media- och informationskunniga och kan guida och utbilda sina besökare). Det 
innebär i sin tur att även om man behåller kulturhistoriska detaljer så måste huset också följa 
tiden. Bollebygds kommun har under de senaste åren haft en del visioner om hur man kan 
utvecklas som kulturmötesplats. Man har pratat om, och till och med tagit fram ritningar på hur 
parken skulle kunna utvecklas samt hur man skulle kunna bygga till en inglasning mellan den 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-04-07

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

gamla och nya delen av biblioteket. Denna tillbyggnad skulle innebära att det skapas ett tidskrifts-
/föreläsningsrum. Dock är det osäkert hur planen ligger till i dagsläget, utifrån rådande 
ekonomisk situation i kommunen.
 
Avseende skötseln av biblioteksparken finns det i dagsläget inte någon specifik underhållsplan för 
parken utan kommunens parkavdelning sköter den på samma sätt som övriga grönytor som 
kommunen ansvarar för. Man klipper gräset, sköter om planteringar och rabatter, och byter 
växter där det behövs. Utgångspunkten är att grönytorna, som kommunens andra grönytor, ska 
hållas i ett godtagbart skick. Planer på att bygga ut/om parken finns inte i nuläget utan får i så fall 
ingå i helhetsbilden kring utveckling av en eventuell kulturmötesplats och framtida 
biblioteksverksamhet.
 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Motionen bifalls. Motionens intentioner tas med i utvecklingsarbetet av framtidens bibliotek och 
kulturmötesplats.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Sverre Fredriksson (M) föreslår att motionen remitteras till utbildningsnämnden och 
samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. Nämndernas yttranden ska om det finns behov även 
innehålla tillägg för eventuella kostnader för genomförande av motionens intentioner. Förslaget 
antas. 

Beslutsunderlag
 §37 KSAU Svar på motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek
 Motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek
 Svar på motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek
 §105 Kf Inkommen motion: Motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek

Skickas till
Utbildningsnämnden, samhällsbyggnadsnämnden
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5.  Omfördelning av investeringsmedel 
Hestrafors IF  UN2020/206
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TJÄNSTESKRIVELSE
2020-05-27          1 (2)

Dnr :UN2020/206-3
Utbildningsförvaltningen

Patrik Gimfalk  |  Enhetschef
0734-64 72 01  |  patrik.gimfalk@bollebygd.se

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Utbildningsnämndens presidium 

Omfördelning av investeringsmedel Hestrafors IF

Förslag till beslut
Utbildningsnämnden beslutar att godkänna Hestrafors ansökan om omdisponering av beviljade 
investeringsmedel. 

Ärendet
Hestrafors IF har inkommit med en fråga om att få omdisponera det redan tidigare beviljade 
investeringsanslaget för inköp av bevattningsanläggning till att istället använda medlen för dränering 
av klubbstugan.

Ekonomiska förutsättningar 

Kommunalt omfördelat investeringsstöd  59718:-

Statligt anläggningsstöd Sisu                     200000:-

Egna satsade medel                                   201667:-

Totalkostnad för dränering                        461385:-

Bedömning
Klubbstugan vid Bollevi i Hestrafors har under flera år haft ett behov av dränering och föreningen 
har inte ansett sig ha medel för så omfattande renoveringar. Med hjälp av det kommunala stödet, egna 
insamlade medel och stöd från Sisu kommer man kunna göra renoveringen. 
Föreningen är beroende av kommunens stöd för att kunna söka övriga externa medel. 

Beslutsunderlag
 Omfördelning av investeringsmedel Hestrafors IF, tjänsteskrivelse 2020-05-27
 Ansökan av anläggningsbidrag, 2020-05-25

Skickas till
Hestrafors IF
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TJÄNSTESKRIVELSE
 2020-05-27         2 (2)

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

BOLLEBYGDS KOMMUN

Utbildningsförvaltningen

Annelie Fischer Patrik Gimfalk

Förvaltningschef Enhetschef
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  Anläggningsbidrag 
  1(2) 

 
Postadress  Telefon Telefax E-post Webbplats 
Bollebygds kommun  033-231300 (vxl) 033-231428 kommunen@bollebygd.se www.bollebygd.se 
Kommunkansliet 
517 83 Bollebygd 

 
 
 
 
 
 
Ansökan avser objekt 
 
 
 

 
Förening anläggningsbidraget avser 

Förening 

 
Adress 

 
Postnummer 

 
Ort 

Kontaktperson 

 
Bank/postgiro 

Telefon (bostad) 

 
Telefon (arbete) Telefon (mobil) 

 
Ansökan skall vara inlämnad till kommunkansliet senast 31 januari året innan det år 
bidrag önskas. 
 

 

Det planerade arbetets igångsättning 
Kommunkansliets 

anteckningar 
 
De arbeten som avses i ansökan 

 

 Är ej påbörjade 
 

 

 Är påbörjade 
 

 

 
Kostnadsberäkning 
 
Beräknad slutsumma för anläggningen __________________________ kronor. 
 

 

 
Summan fördelar sig 

 
 __________________________ kronor 
 

 

 
 
 

  
 __________________________ kronor 

 

 

   
 __________________________ kronor 

 

 

   
 __________________________ kronor 

 

 

 
Finansieringsplan 
 
Statligt bidrag 

  
 __________________________ kronor 

 

 

 
Kommunalt bidrag 

  
 __________________________ kronor 

 

 

 
Andra bidrag 

  
 __________________________ kronor 

 

 

 
Egna medel 

  
 __________________________ kronor 

 

 

 
Summa 
 
Belopp lika som kostnadsberäkning 

  
 __________________________ kronor 

 

 

 

Dränering av klubbstugan

Hestrafors IF

Brandshed 44

51792 Bollebygd

Anders Simonsson 722-6319

0736206032 0736206032 0736206032

461 385

Dränering 461 385

 RF-SISU 200 000

59 718

333

201 667

461 385
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  Anläggningsbidrag 
  2(2) 

 
Postadress  Telefon Telefax E-post Webbplats 
Bollebygds kommun  033-231300 (vxl) 033-231428 kommunen@bollebygd.se www.bollebygd.se 
Kommunkansliet 
517 83 Bollebygd 

 
 
Övriga synpunkter 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Underskrift (riktigheten av inlämnad ansökan intygas) 

Ort och datum 

 
Uppgiftslämnare 

 
 
 
 
Anvisningar 
Kommunen lämnar årligen anläggningsbidrag till olika former av föreningsanläggningar, där det kommunala 
bidraget beräknas överstiga 50 000 kronor. Om den ursprungliga och bidragsgrundande verksamheten 
dessförinnan upphör och ej ersätts av annan godtagbar idrotts- eller fritidsverksamhet, skall bidraget i sin 
helhet återbetalas. 
 
Följande handlingar skall bifogas ansökan för att den skall kunna behandlas: 

1. Kortfattad redogörelse för den planerade anläggningen och syftet med den verksamhet som kommer 
att bedrivas där. Skall uppförandet ske i etapper bör även anläggningens slutliga utformning framgå. 

2. Generalstabskarta, topografisk karta eller liknande. Skala 1:50 000 eller 1:100 000 utvisande 
anläggningens läge – lämpligen utmärkt med rött. 

3. Bestyrkt kopia av nyttjanderättshandlingar (arrendekontrakt) för minst 10 år, köpehandlingar och 
lagfartsbevis. 

4. Sökande erinras om gällande bestämmelser om tillståndstvång för byggnadsarbete. I aktuella fall skall 
hänvändelse göras till länsarbetsnämnden. 

5. Ritningar (huvudritningar) och/eller kort arbetsbeskrivning. Av dessa bör framgå om byggnaden är ex. 
handikappsanpassad. 

6. Noggrann kostnadsberäkning uppgjord av därtill kompetent personal. 
7. Finansieringsplan, utvisande hur kostandsberäkningens slutsumma är avsedd att täckas. Här skall 

anges huruvida bidrag sökts eller erhållits från annat håll, såsom statliga fonder, företag, 
arbetsmarknadsstyrelsen. Upptagna anslag måste vara på lämpligt sätt bestyrkta, t ex. i form utav 
protokollsutdrag. Kommunalt bidrag kan ej utgå från flera håll till samma anläggningsarbeten. En 
ansökan, som inte grundar sig på vederhäftig finansieringsplan, har små utsikter att vinna bifall. 

 
Bilagorna bifogas ansökan i den ordning som angivits ovan. 
 
Villkor 
Vid erhållande av kommunalt bidrag till föreningsanläggning gäller följande av kommunstyrelsen utfärdade 
allmänna villkor. 
 

• Bidragsmottagare får ej utan kommunstyrelsens medgivande använda anläggningen till annat ärende 
än det som angivits i ansökan. 

• Bidragsmottagare åtager sig ansvaret för anläggningens framtida skötsel och underhåll. 
• Bidragsmottagare är skyldig att hålla anläggningen brandförsäkrad. 
• Om verksamheten läggs ned eller uppenbarligen försummas eller huvudmannen ej uppfyller 

föreskrivna villkor, kan huvudmannen, om kommunstyrelsen så beslutar, bli skyldig att återbetala 
uppburet bidrag eller därav. 

• Anläggningen skall vara tillgänglig för allmänheten. 
• Bidragsmottagare är skyldig att iaktta de särskilda villkor som kommunstyrelsen kan föreskriva för viss 

anläggning. 
• Bidragsmottagare är skyldig att underkasta sig den kontroll av arbetets utförande och bidragens 

användnings som kommunstyrelsen kan finna erforderlig. 
 

Se bifogad fil ”dränering av klubbstugan" för beskrivning av projekt. 

Se bifogad fil ”BMT offert" för offert. 

Se bifogad fil ”Ägandehandling - Bollebygd Hulta 2_16” för bevis om ägande. 

Se bifogad fil ”Bollebygd Hulta 2-16" för karta. 

Bollebygd 2020-05-25

Anders Simonsson
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Vår referens:

Betalningsvillkor:

Dröjsmålsränta:

Leveransvillkor:

Dränering utav klubblokal Pris Antal Enhet Moms
369108 1,00 St 25%

Summa exkl moms Frakt Fakturaavgift Expeditionsavgift

369 108,00 0,00 0,00 0,00 SEK

Momsspecifikation: Moms 25% Moms 12% Moms 6%

92 277,00 0,00 0,00

Sverige

Kråktorpsvägen 10 Telefon. 070-6282896

Bollebygd, 51791 Org. Nr: 556805-6922

Moms totalt  TOTALT

92 277,00 461 385,00

Bollebygds Mark & Transport AB Bmtsverige@hotmail.com

dräneringsvattnet på befintlig rörkulvert.
Jobbet utförs fackmannamässigt.

Vi räknar också med att få sätta en
pumpbrunn på fastigheten då våra 
mätningar visade att vi inte får ut

Summa
81 meter dränering med pordränskivan 369 108,00
inkl dränrör och markrör och brunnar.

30 dagar netto Giltig tom: 2020-12-12

Sverige

Cedrick Carlsson Leveranstid: 6 mån

Bollebygds Mark & Transport AB Hestrafors IF

Kråktorpsvägen 10 Brandshed 44

Bollebygd, 51791 517 92 Bollebygd

OFFERT
Offertnummer Offertdatum

798 2020-05-12

Leveransadress
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Dränering av klubbstugan 

Bakgrund  
Föreningens klubblokal byggdes första gången på 50-talet. Därefter har en 
tillbyggnad gjorts på 80-talet. Sedan dess har inga större utvändiga 
renoveringar genomförts på anläggningen. Klubblokalen är på drygt 300 
kvadratmeter övervåning och ungefär lika stor källare (där 
omklädningsrum finns). Föreningen har under många år haft problem med 
vatten i källaren, framförallt under vinterhalvåret och vid kraftig 
nederbörd. Ekonomin har dessvärre inte tillåtet några större omtag på 
fastigheten. Det här har resulterat i att vi har fukt på flertalet ställen i 
källaren. En stor renovering av klubblokalen har påbörjats och flertalet 
väggar är redan rivna. I mars genomfördes en besiktning av klubblokalen. 
Flertalet punkter är en konsekvens av dålig dränering av fastigheten. Det 
konstaterades att en dränering behövdes göras relativt omgående för att 
klubblokalen ska kunna användas i framtiden.  
 
Syfte och mål 
Syftet med dräneringen är att hålla grundvattennivån borta från grunden 
klubblokalen. Detta i sin tur ska leda till att inget vatten kommer in i 
källaren av klubbstugan och att föreningen kan fortsätta investera pengar i 
källaren där omklädningsrum, duschar och förråd finns. Målet är att inom 
en 5 till 10-årsperiod ha renoverat hela källaren och ha en klubblokal i 
modernt skick. Dräneringen är nödvändig för föreningen, eftersom 
klubblokalen krävs för att föreningen ska kunna genomföra verksamheten.  
 
Projektbeskrivning 
Ansvariga för dräneringen är ytterst föreningens styrelse som har tagit 
beslut om att dräneringen ska genomföras.  

1937
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Projektgrupp: Conny Carlsson, ordförande  
Anders Simonsson, vice ordförande och kassör  
Kenneth Gustavsson, ordförande i supporterklubben  
Marie-Louise Sandebert, kontaktperson mot Sparbanken Sjuhärad  
Agne Johansson, supporterklubben  
Cedrick Carlsson, Bollebygds Mark & Transport AB (entreprenör)  
 
Projektgruppen innehåller personer som har mandat att fatta ekonomiska 
beslut, men även personer med kunskap om fastigheten. Gruppen har 
tillsammans med entreprenören Bollebygds Mark & Transport AB gått 
igenom fastigheten och vad som behöver göras.  
 
Grävningen i sig är relativt enkel runt större delen av fastigheten. Dock 
finns idag en kiosk som är byggd över en husgrund och som med största 
sannolikhet kommer behöva rivas. Arbetet omfattar 81 meter dränering 
med pordränskivan inklusive dränerongsrör och markrör och brunnar. Vi 
räknar också med att få sätta en pumpbrunn på fastigheten då våra 
mätningar visade att vi inte får ut dräneringsvattnet på befintlig rörkulvert. 
Arbetet beräknas ta ca 3 veckor totalt och kommer att genomföras med två 
grävmaskiner och två anläggingsarbetare. Förhoppningen är att kunna dra 
igång arbetet i februari/mars 2021. Målet är att arbetet ska vara färdigt 
innan säsongen drar igång i april 2021 igen.  
 
Finansiering  
Föreningen har sökt bidrag från ”stöd till renoveringsprojekt” hos  
RF-SISU. Ansökan stämmer överens med stödets inriktning och vi har 
efter dialog med RF-SISU goda förhoppningar om att få stödet beviljat i 
början av 2021. Först efter beslut kommer dräneringen dra igång.  
 
2018 sökte föreningen bidrag för ett bevattningssystem från kommunen. 
Kommunen missade dock denna ansökan och svar kom därför först i 
början av 2020. I nuläget ser föreningen inte bevattningssystem som något 
prioriterat. Hestrafors IF vill därför omfördela bidraget från Bollebygds 
kommun att gälla dränering av klubbstugan istället. Föreningen beviljades 
ett bidrag på 59 718 kr och det är i huvudsak dessa pengar som vi vill 
omfördela. 

I de fall varken kommunen eller RF-SISU beviljar bidrag kommer 
föreningen att finansiera även dessa delar med egna medel och då i form 
av lån från Sparbanken Sjuhärad. 
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Allmän fastighetsinformation, Taxeringsinformation

22 april 2020

Fastighet
Beteckning

Bollebygd Hulta 2:16
Nyckel: 140613976

Senaste ändringen i
inskrivningsdelen

2019-09-03 14:06

Aktualitetsdatum i
inskrivningsdelen

2020-04-21

Socken: Bollebygd

Adress
Adress

Brandshed 44
517 92 Bollebygd

Areal
Område Totalareal Därav landareal Därav vattenareal

Totalt 3 2935 kvm 3 2935 kvm

Läge, karta
Område N, E (SWEREF 99 TM) N, E (SWEREF 99 13 30)

1 6399059.6 355990.2 6399420.6 95329.0

Lagfart
Ägare Andel Inskrivningsdag Akt

864500-2844
Hestrafors Idrottsförening
Brandshed 44
517 92 Bollebygd

1/1 1974-04-03 74/726

Köp: 1952-02-22

Lagfartsanmärkning: Namn 00/10142

Lagfartsanmärkning: ID-nummer kompletterat 00/10142

Tidigare lagfarna ägare
Några tidigare lagfarna ägare är ej registrerade i fastighetsregistret.

Inteckningar
Totalt antal inteckningar: 4
Totalt belopp: 600.000 SEK
Nr Belopp Status Inskrivningsdag Akt

2 200.000 SEK Skriftligt pantbrev 1982-01-13 82/351F

Innehavare: 92/6932

Bollebygd Hulta 2:16 sida 1 av 3
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Allmän fastighetsinformation, Taxeringsinformation

22 april 2020

Nr Belopp Status Inskrivningsdag Akt
Borås Kommun Administrativa Kont/finans
501 80 Borås

3 100.000 SEK 1982-01-13 82/351G

4 100.000 SEK 1982-01-13 82/351H

5 200.000 SEK 1992-06-01 92/6930

Innehavare: 92/6931
Sveriges Föreningsbank
521 83 Falköping

Avtalsrättigheter
Nr Avtalsrättighet Inskrivningsdag Akt

1 Avtalsservitut: Ledning 1964-04-01 64/723A

Anteckningar
Fastigheten besväras ej av sökt eller beviljad anteckning.

Rättigheter
Redovisning av rättigheter kan vara ofullständig.
Ändamål Rättsförhållande Rättighetstyp Datum Akt

Väg Last Officialservitut 15-BOA-1998.1

Ledning Last Avtalsservitut 15-IM3-64/723A.1

Planer, bestämmelser och fornlämningar
Fornlämningar Akt

Fornlämning Registrerad: 2006-10-22 L1966:1459
10163300160001

Taxeringsuppgifter
Taxeringsenhet Taxeringsår

Specialenhet, bad-, sport- och idrottsanläggning (824) 242820-4
Omfattar hel registerfastighet.

2019

Taxeringsvärde

0

Taxerad ägare Andel Juridisk form

Hestrafors Idrottsförening
Brandshed 44
517 92 Bollebygd

1/1 Ideella föreningar

Bollebygd Hulta 2:16 sida 2 av 3
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Allmän fastighetsinformation, Taxeringsinformation

22 april 2020

Andel i gemensamhetsanläggningar och samfälligheter
Samfällighetsutredning ej verkställd, redovisningen av fastighets andel i samfällighet kan vara ofullständig

Åtgärd
Fastighetsrättsliga åtgärder Datum Akt

Avstyckning 1951-11-17 15-BOA-1148

Fastighetsreglering, Fig 1,2 1975-09-19 15-BOA-1998

Fastighetsreglering, Fig 1 1986-03-14 1583-215

Ursprung
Bollebygd Hulta del av 2:2-7

Tidigare beteckning
Beteckning Omregistreringsdatum Akt

P-Bollebygd Hulta Storegården 2:16 1990-06-06 1583-700

Borås Bollebygds-Hulta 2:16 1995-01-09 1535-1

Myndighetsadresser
Fastighetsbildning

www.lantmateriet.se/hittakontor

Fastighetsinskrivning Telefon

Lantmäteriet Fastighetsinskrivning
761 80 Norrtälje

0771-63 63 63

Bollebygd Hulta 2:16 sida 3 av 3
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

6.  Initiativärende - Ulf Rapp (S) och Carina 
Svensson (S)  UN2020/88
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TJÄNSTESKRIVELSE
2020-04-21          1 (2)

Dnr :UN2020/88-5
Utbildningsförvaltningen

Teresia Granlund  |  Utvecklingsledare
0734-64 72 10  |  teresia.granlund@bollebygd.se

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Utbildningsnämnden 

Initiativärende Ulf Rapp (S) och Carina Svensson (S)

Förslag till beslut
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet
Till utbildningsnämnden 2020-02-24 lämnade Ulf Rapp (S) och Carina Svensson (S) in ett 
initiativärende till nämnden. Av detta framgår att för att nå budget i balans 2019 beslutades om att 
minska personalstyrkan med 18 personer. Det fick bl.a. till följd att flertalet assistenter fick sluta och 
ett antal elever med behov av stödinsatser istället fick sitt stöd i Flexgrupp, Flexenhet, 
Flexteam/särskild undervisningsgrupp/liten klass. Senast på sammanträdet 2020-06-15 ska det i en 
rapport presenteras för nämnden hur denna förändring
* påverkat berörda elever m.a.p studieresultat och frånvaro
* påverkat antalet klagomål till kommunen
* påverkat antalet anmälningar till skolinspektionen, BEO, JO
* påverkat de olika yrkeskategorierna
* påverkat antalet tillbud och arbetsskador

Utbildningsnämnden beslutade 2020-02-24 att skicka initiativärendet till förvaltningen för beredning. 
Utbildningsförvaltningen har därför skrivit en rapport som beskriver de punkter som framgår av 
initiativärendet. 

Beslutsunderlag
- Initiativärende Ulf Rapp (S) och Carina Svensson (S), tjänsteskrivelse 2020-04-21
- Initiativärende Ulf Rapp (S) och Carina Svensson (S), rapport 2020-04-21
- Initiativärende Ulf Rapp (S) och Carina Svensson (S)

Skickas till
Klicka här för att fylla i vilka beslutet ska skickas till

BOLLEBYGDS KOMMUN

Utbildningsförvaltningen

Annelie Fischer Teresia Granlund

Förvaltningschef Utvecklingsledare
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TJÄNSTESKRIVELSE
 2020-04-21         2 (2)

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se
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Handläggare 
 | Teresia Granlund
 | Utvecklingsledare

RAPPORT
2020-04-21

1 (6)

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Rapport initiativärende

Ulf Rapp (S) och Carina Svensson (S) har lämnat in ett initiativärende till utbildningsnämnden. 
Av detta framgår att för att nå budget i balans 2019 beslutades om att minska personalstyrkan 
med 18 personer. Det fick bl.a. till följd att flertalet assistenter fick sluta och ett antal elever med 
behov av stödinsatser istället fick sitt stöd i Flexgrupp, Flexenhet, Flexteam/särskild 
undervisningsgrupp/liten klass. Utbildningsnämnden beslutade 2020-02-24 att skicka 
initiativärendet till förvaltningen för beredningen. Nedan svarar förvaltningen på de frågor som 
framgår av initiativärendet. 

Hur har denna förändring påverkat berörda elever m.a.p studieresultat och frånvaro?

Diagram 1. Meritvärde på betyg satta på höstterminen
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Åk 6 åk 7 åk 8 åk 9

2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007

Meritvärde på betyg satta på höstterminen

De elever som är födda 2001 går idag i år 3 på gymnasiet. De elever som är födda 2003 går idag 
i år 1 på gymnasiet. Deras meritvärde på betyg satta på höstterminen kan följas till då de gick i 
årskurs 6 och fick betyg första gången. De elever som är födda 2004 går idag i årskurs 9. De 
elever som är födda 2005 går idag i årskurs 8. 

Tabell 1. Sammanställning av frånvarostatistik inkl. förskoleklass

Frånvarande läsåret 2017/2018Enhet
15–20 % 20–30 

%
30-40 % 40–50 

%
50–60 
%

Mer än 60 %

Bollebygdskolan F-3 17 7 1
Bollebygdskolan 4-6 18 7 2
Bollebygdskolan 7-9 48 27 11 1 4
Töllsjöskolan 10 12 6 1 2
Örelundskolan 14 2 1
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2(6)

Fyra anmälningar gällande långtidsfrånvaro har gjorts till nämnden. Samtliga elever har 
utredningar och en tydlig dokumentation av deras frånvaro finns. 

Tabell 2. Sammanställning av frånvarostatistik grundskola inkl. förskoleklass

 Frånvarande ht 18     
Enhet 15-20 % 20-30 % 30-40 % 40-50 % 50-60 % mer än 60 %
Bollebygdskolan F-3 14 10 2 1

Bollebygdskolan 4-6 14 12 1

Bollebygdskolan 7-9 31 33 13 3 5

Töllsjöskolan 7 7

Örelundskolan 6 8 2 1

Tabell 3. Sammanställning av frånvarostatistik grundskola inkl. förskoleklass

 Frånvarande ht 19     
Enhet 15-20 % 20-30 % 30-40 % 40-50 % 50-60 % mer än 60 %
Bollebygdskolan F-3 16 7 1 1

Bollebygdskolan 4-6 12 15 1 1 5

Bollebygdskolan 7-9 31 34 7 5 2 4

Töllsjöskolan 8 6 1 2

Örelundskolan 11 6 1 1

Analys
Skolfrånvaro är ofta en indikation på psykosociala problem, såväl skolrelaterade, som individ- 
och familjerelaterade. Elever som inte är närvarande i skolan löper stor risk att inte klara skolans 
kunskapskrav, vilket kan få många negativa konsekvenser som följd både för individen och för 
samhället. Ytterst handlar skolnärvaro om barn och ungdomars rätt till utbildning och 
framtidsmöjligheter. 

Hur har denna förändring påverkat antalet klagomål till kommunen?

Tabell 4. Sammanställning av antal klagomål läsåret 2017/2018
Enhet Antal 

klagomål
Antal där 
brist 
konstaterats

Svarat inom 
3 veckor

Kultur och fritid 2 0 1
Utbildning 16 4 12

Tabell 5. Sammanställning av antal klagomål läsåret 2018/2019
Enhet Antal 

klagomål
Antal där brist 
konstaterats

Svarat inom 
3 veckor

Kultur och fritid 1 0 1
Grundskola 2 1 2
Förskola 9 7 8
Fritidshem 1 1 1
Förskoleklass 0 0 0
Gymnasieskola 0 0 0
Vuxenutbildning 0 0 0
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Tabell 6. Sammanställning av antal klagomål höstterminen 2019
Enhet Antal 

klagomål
Antal där brist 
konstaterats

Svarat inom 3 
veckor

Kultur och fritid
Grundskola 8 0 8
Förskola 2 0 2
Fritidshem
Förskoleklass
Gymnasieskola
Vuxenutbildning

Tabell 7. Sammanställning av antal klagomål vårterminen 2020
Enhet Antal 

klagomål
Antal där brist 
konstaterats

Svarat inom 3 
veckor

Kultur och fritid
Grundskola 2 2 2
Förskola 8 8 8
Fritidshem
Förskoleklass
Gymnasieskola
Vuxenutbildning

Analys
Under höstterminen 2019 har det sammanlagt kommit in tio klagomål till nämnden. Två av 
dessa gäller förskolan då föräldrar klagar på att de inte fått plats i Härryda. Åtta av klagomålen 
gäller grundskolan. Av dessa är två där klagomålställaren anser att hen inte fått svar på sina 
frågor eller inte är nöjd med tidigare svar. Ett klagomål gäller rektors rätt att besluta om den 
inre organisationen, ett gäller rektors bemötande. Fyra klagomål grundar sig i brist på personal – 
brist i stöd för elev med särskilda behov, borttagna resurser, brist på tillsyn av elever. 
Under vårterminen 2020 har åtta klagomål inkommit gällande förskolan då man önskat få plats i 
Härryda men inte fått det beviljat. 

Hur har denna förändring påverkat antalet anmälningar till skolinspektionen, BEO, 
JO? 

Tabell 8: Antal anmälningar till tillsynsmyndigheter 2017-2020

 2017 2018 2019 2020

Antal anmälningar till Skolinspektionen, SI 15 0 5 4

Antal anmälningar till Barn- och elevombudet, BEO 0 0 1 0

Antal anmälningar till Justitieombudsmannen, JO 0 0 0 0

Av anmälningarna från 2019 inkom fyra av anmälningarna till SI samt anmälan till BEO under 
vårterminen och en anmälan till SI under höstterminen 2019. Tre av anmälningarna gäller 
särskilt stöd varav en inkom under hösten. Under 2020 har hittills fyra anmälningar inkommit 
till SI. I samtliga anmälningar är rätten till stöd och särskilt stöd en av anmälningsgrunderna. 

Hur har denna förändring påverkat de olika yrkeskategorierna? 

Utbildningsförvaltningen har fått följande citat från våra arbetstagarorganisationer 
Lärarförbundet, LR och Kommunal. 

- Främst gäller det våra elever som förut haft en egen elevassistent. Vi ser att deras möjlighet 
till stöd kraftigt har försämrats. Personal räcker inte till för att hjälpa till med deras 
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vardagssysslor, och ge de det stöd de har rätt till i sitt skolarbete. Vi ser hur vissa av dem 
bara sitter av sina dagar, utan att få gjort något. 

- Förut hade vi också en sk. fjärdelärare som möjliggjorde halvklasser, extra stöd för de som 
behövde det, avlastning med något ämne för klassläraren, samt att den läraren var nr. 1 att 
ta in vid ordinarie lärares frånvaro. Varje dag med frånvarande personal (vilket är i princip 
varje dag) är ett ständigt pusslande för att få ihop dagen. Att ständigt kasta om sin planering 
sliter på oss. 

- ökad ohälsa och stress pga. av att kraven blir för höga med att hålla budget i balans, 
framförallt om man behöver göra stora nedskärningar i personalorganisationen. 

- Ökad arbetsbelastning, 
- sänkt kvalitet i undervisning och utbildning. 
- Svårt att tillgodose barn med behov av särskilt stöd att de får det stöd de behöver, när man 

behöver spara in på resurspersonal. 
- Svårt att tillgodose personalens behov av kompetensutveckling, när den inte får kosta något. 
- Sover dåligt och det gnager i mig. Vi har fortfarande inte kommit i budget i balans och ser 

att det blir svårt. 
- Vi har haft goda resultat men de kommer att sjunka. 
- Vi bryter mot skollagen genom att inte kunna ge elever det stöd de har rätt till.  
- Inga vikarier vid frånvaro hos personal, personal får förskjuta sin arbetstid och jobba över 

för att täcka tider vid frånvarande personal 
- Rådda dag för dag, oerhört stressande “vet vi om vi har personal för antalet barn imorgon?” 
- Vi upplever stress och symptom på detta är högre sjukfrånvaro; huvudvärk, irriterade, 

magont och trötthet. Stressade eller missade pauser/raster på grund av olika situationer, 
t.ex. personalfrånvaro, högt barnantal mm. 

- Mycket hög ljudvolym på grund av att man inte har kunnat dela upp sig i mindre grupper, 
-  Förväntas hålla fortsatt kvalitativ verksamhet även när personal är eller varit borta och med 

uteblivna planeringstider, 
- Uteblivna planeringar eller att planeringar blir att lösa dagen eller veckan istället för att 

planera och reflektera över den pedagogiska verksamheten, 
- Utökad grundbemanning försvann från förskolorna vilket har gjort att tryggheten hos både 

personal och barn försvann då de täckte vid frånvaro, 
- Uteblivna pengar till adekvat och kvalitativt material för att kunna bedriva någon 

pedagogisk verksamhet, 
- Barnens måltider har blivit mindre och frukt och grönsaker till mellanmålet har tagits bort 

eller kraftigt minskat, 
- OTILLRÄCKLIGA resurser för att köpa in material till verksamheterna. Vi har den lägsta 

barnpengen i hela Sverige. Hur ska vi kunna bedriva någon verksamhet när det enda vi kan 
köpa in är basutbudet till en förskoleverksamhet det vill säga pennor, papper, pärlor och 
billiga leksaker som inte håller då allt annat är för dyrt för vår budget och vissa har tagit med 
sig både material, spel, tyger och leksaker hemifrån, 

- Att våra löner påverkar vår arbetsmiljö - höga löner möjliggör för färre resurser på andra 
punkter - dessa områden ska inte styras av varandra! Det ska finnas i kommunens budget en 
ökning av resurser för löneökningar så inte den dagliga verksamheten påverkas, 

- Underhåll av verksamheterna verkar inte prioriteras - Krokdals förskola ser inte ut att vara 
enbart 8 år. Slitna lokaler och ärvda möbler ger en riktigt krasst bild av förskolan,

- Vi upplever inte att våra verksamheter uppskattas eller prioriteras då det är oftast denna 
verksamhet som ska sparas på våra resurser när kommunbudgeten blir snäv - att följa 
läroplanen samt barnkonventionen är att simma i motströms samt att arbetsmiljölagen 
känns som man kan “rucka” på, 

-  Barnantalen i förskolegrupperna är höga - här borde Bollebygds kommun vara den som 
visar andra kommuner vägen istället för att fortsätta säga att de satsar på förskolan medan 
verkligheten är en annan, 
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- Utbildade förskollärare och barnskötare ersätts av outbildade som ska vara en tillfällig 
lösning som sedan blir personal som stannar flera terminer på förskolan, 

- Kommunen har flera engagerade och kunniga medarbetare som ger hela sin själ och hjärta 
(och ibland pengar) i detta yrket och luften går ur oss. Vi vågar inte hoppas längre, då vi 
flertalet gånger blivit besvikna över utgången eller flera önskade åtgärder som inte sett 
dagens ljus. 

- Generellt är organisationerna så tight satta i dagsläget att de inte “tål” den normala 
frånvaron. Varje dag, i stort sätt sedan HT-19 har det varit en ständig omorganisering av 
skol- och fritidsvardagen. 

- Resurser räcker inte till elever i omfattande stödbehov. På f-3 finns fritidspedagoger att “ta 
av” och stoppa in vid resursbehov och frånvaro. På 4-6 finns inte täckning för de 
omfattande stödbehov som finns hos elever som inte går på flexenheten. 

- Förutsättningarna finns inte att organisera detta på ett sätt där vi utgår från elevers 
utvecklingsmöjligheter samt arbetsmiljö och lärares arbetsbelastning/arbetsmiljö. 

- Vi bryter mot skollagen. Kvaliteten på undervisningen i fritidshem blir också lidande, då 
planeringstid är det första som ryker vid personalfrånvaro under skoltid 

- Även på fritidstiden saknas resurser för elever m omfattande stödbehov
- på högstadiet märks genom att vi börjar få fler elever som inte når målen. Det gäller inte 

bara niorna utan samtliga årskurser. 
- Vi har ju fler elever som borde behöva mer stöd för att lyckas och helt klart är det svårt att 

leva upp till skollagen. 
- Jag ser med oro på framtiden då jag förstår att vi går rejält back på högstadiet. Är orolig hur 

vi skall lösa nästa läsår utan att ännu fler elever riskerar att inte nå målen. 
- Vi klarar ju oss ifrån en ökad arbetsbelastning i vår i och med att nationella proven ställs in. 
- Vi har ju fortfarande vikarier som täcker upp vid sjukdom om det inte krisar rejält. Det 

påverkar ju vår arbetsbelastning positivt. 
- Jag räknar inte in Corona i detta utan tänker hur det såg ut innan. Coronan har ju ökat 

arbetsbelastningen med det är ju ofrånkomligt och vi får hoppas att hösten blir normal, 
annars kan det bli rejält jobbigt. 

Page 35 of 50



6(6)

Hur har denna förändring påverkat antalet tillbud och arbetsskador?

Diagram 2. Tillbud och arbetsskador 2019-08-01 – 2020-05-08

Diagram 3. Tillbud och arbetsskador 2018-08-01 – 2019-05-08

 

 

Annelie Fischer
Utbildningschef
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum
2020-02-24

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§10

Initiativärende

Beslut
Utbildningsnämnden beslutar att skicka initiativärendet till förvaltningen för beredning.
 
Fredrik Olofsson (C) reserverar sig.

Ärendet
Ulf Rapp (S) och Carina Svensson (S) lägger fram ett initiativärende.
 
"Socialdemokraterna i Bollebygd yrkar på att en rapport presenteras senast på sammanträdet 
2020-06-15 för nämnden hur denna förändring:
*  påverkat berörda elever m.a.p studieresultat och frånvaro
* påverkat antalet klagomål till kommunen
* påverkat antalet anmälningar till skolinspektionen, BEO, JO
*påverkat de olika yrkeskategorierna
*påverkat antalet tillbud och arbetsskador"
 
Yrkande
Fredrik Olofsson (C) yrkar avslag till Socialdemokraternas initiativärende.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om initiativärendet ska behandlas idag och finner att så sker.
Ordföranden frågar om initiativärendet kan skickas över till förvaltningen för beredning och 
finner att så sker.
Omröstning begärs och ska genomföras.
Följande beslutsgång godkänns vid omröstningen
Ja-röst för bifall till Socialdemokraternas initiativärende
Nej-röst för avslag till Socialdemokraternas initiativärende
 
Omröstningsresultat
Med 6 ja-röster mot 1 nej-röster beslutar utbildningsnämnden att skicka initiativärendet till 
förvaltningen för beredning.
Omröstningslista finns i anslutning till paragrafen i protokollet.
 

Paragrafen är justerad
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Initiativärende

För att nå budget i balans 2019 beslutades om att minska personalstyrkan med 18 personer. 

Det fick bl.a till följd att flertalet assistenter fick sluta och ett antal elever med behov av stödinsatser 
istället fick sitt stöd i Flexgrupp, Flexenhet, Flexteam/särskild undervisningsgrupp/liten klass. 

Socialdemokraterna i Bollebygd yrkar på att en rapport presenteras senast på sammanträdet 
2020-06-15 för nämnden hur denna förändring:

*  påverkat berörda elever m.a.p studieresultat och frånvaro

* påverkat antalet klagomål till kommunen

* påverkat antalet anmälningar till skolinspektionen, BEO, JO

*påverkat de olika yrkeskategorierna

*påverkat antalet tillbud och arbetsskador

Bollebygd 2020-02-24

Socialdemokraterna i Bollebygd

Ulf Rapp

Carina Svensson
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

7.  Beslut om distansundervisning på 
gymnasieskolan i Bollebygds kommun  
UN2020/98
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TJÄNSTESKRIVELSE
2020-06-01          1 (2)

Dnr :UN2020/98-3
Utbildningsförvaltningen

Teresia Granlund  |  Utvecklingsledare
0734-64 72 10  |  teresia.granlund@bollebygd.se

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Utbildningsnämnden 

Beslut om att undervisningen på gymnasieskolan ska återgå 
till att bedrivas i skolans lokaler 

Förslag till beslut
Utbildningsnämnden beslutar att utbildning på introduktionsprogram i gymnasieskolan i Bollebygds 
kommun från och med den 15 juni 2020 åter ska bedrivas i skolans lokaler. 

Tidigare beslut angående fjärr- och distansundervisning samt delvis öppning av verksamheten gäller 
till och med den 14 juni 2020 och upphör sedan att gälla. 

Ärendet
Den 17 mars 2020 beslutade utbildningsnämnden att följa Folkhälsomyndighetens rekommendationer 
att undervisningen i gymnasieskolan inte skulle bedrivas i skolans lokaler, utan genom fjärr- eller 
distansundervisning. Beslutet berörde utbildning på introduktionsprogram i gymnasieskolan i 
Bollebygds kommun och gällde från och med den 18 mars 2020 och tills vidare. Den 16 april 2020 
beslutade utbildningsnämnden att delvis öppna gymnasieskolan igen utifrån att lagstiftaren gjort detta 
möjligt. Beslutet berörde utbildning på introduktionsprogram i gymnasieskolan i Bollebygds kommun 
och gällde från och med den 20 april 2020. Nämnden överlät till rektor att ta ställning till vilka elever 
som berördes samt i vilken omfattning de skulle ha tillgång till skolans lokaler. 

Nya rekommendationer
Folkhälsomyndigheten rekommenderar i nuläget bland annat gymnasieskolor att bedriva undervisning 
på distans. Rekommendationen gäller fram till den 15 juni 2020. Efter det bedömer 
Folkhälsomyndigheten att gymnasieskolan kan återgå till normal verksamhet. 

Bedömning
Det finns inga skäl till varför gymnasieskolan i Bollebygds kommun inte ska följa 
Folkhälsomyndighetens rekommendationer. Från och med den 15 juni ska därför skolans verksamhet 
återgå till det normala och utbildningen ska bedrivas i skolans lokaler. 

Beslutsunderlag
- Beslut om att undervisningen i gymnasieskolan ska återgå till att bedrivas i skolans lokaler, 

tjänsteskrivelse 2020-06-02

Skickas till
Rektor
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TJÄNSTESKRIVELSE
 2020-06-01         2 (2)

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

BOLLEBYGDS KOMMUN

Utbildningsförvaltningen

Annelie Fischer Teresia Granlund

Förvaltningschef Utvecklingsledare
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8.  Delegering av beslutanderätt mottagande i 
grundsärskolan  UN2020/72
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TJÄNSTESKRIVELSE
2020-06-04          1 (2)

Dnr :143424
Utbildningsförvaltningen

AnnaCarin Lindgren  |  Nämndsekreterare/skolskjutssamordnare
0734-64 72 09  |  annacarin.lindgren@bollebygd.se

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Utbildningsnämnden 

Delegering av beslutanderätt mottagande i grundsärskola

Förslag till beslut
Utbildningsnämnden beslutar att delegera till utbildningsnämndens utskott att fatta beslut kring om 
NN xx, har rätt till mottagande i grundsärskola eller inte. Delegationen gäller både beslut om 
vårdnadshavarna samtycker till mottagande eller inte. 

Ärendet
Utbildningsnämnden har i sin delegeringsordning delegerat ärendetypen ”beslut om mottagande i 
grundsärskola när vårdnadshavare samtycker” till utvecklingsledare. Beslut om mottagande i 
grundsärskola när vårdnadshavare inte samtycker är inte delegerat. 

Rektor på Bollebygdskolan 4-6 har startat en utredning gällande om elev NN, xx, har rätt att bli 
mottagen i grundsärskola. Enligt den normala arbetsgången hade ärendet om beslut om mottagande 
handlagts av en av utbildningsförvaltningens utvecklingsledare. Båda utvecklingsledarna samt 
förvaltningschefen har dock anmält sig jäviga i ärendet. Det finns därmed ingen tjänsteperson som 
kan fatta beslut i ärendet och ärendet lämnas till utbildningsnämnden för beslut. 

En utredning om mottagande i grundsärskola ska bedrivas skyndsamt och innehålla fyra utredningar. 
Samtliga utredningar är ännu inte klara och ärendet kommer därför inte kunna hanteras på nämndens 
juni sammanträde. För det fall utredningarna visar att eleven har rätt att tas emot i grundsärskola 
behöver beslut kunna fattas skyndsamt efter att utredningarna slutförts. Utbildningsförvaltningen 
föreslår därför att beslutanderätten i detta specifika ärende delegeras till utbildningsnämndens utskott 
som enklare kan sammankallas under sommaren. 

Beslutsunderlag
- Delegering av beslutanderätt mottagande i grundsärskola

Skickas till
Handläggare

BOLLEBYGDS KOMMUN
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 2020-06-04         2 (2)

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Utbildningsförvaltningen

Teresia Granlund

Förvaltningschef Utvecklingsledare
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11.  Redovisning av delegeringsbeslut 
utbildningsnämnden 2020  UN2019/13
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Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Redovisning av delegeringsbeslut

Utbildningsnämnden har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och 
tjänstemän i kommunen enligt utbildningsnämndens antagna delegeringsordning 18 mars 
2019.

Dessa beslut ska redovisas till utbildningsnämnden. Redovisningen innebär inte att
utbildningsnämnden ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan
utbildningsnämnden återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor och beslut finns 
tillgängliga hos utbildningsförvaltningen.

Följande delegationsbeslut redovisas för nämnden:

Skolchef

Avskriven fordran/avgift, förskola
Dnr:UN2020/209

Avskriven fordran/avgift, förskola
Dnr:UN2020/215

Skolinspektionen
Yttrande med anledning av anmälan gällande Bollebygdskolan 7-9
Dnr:UN2020/53-7

Utvecklingsledare
Mottagande i grundsärskola
Dnr:UN2020/69-7

Beslut av Bollebygds kommun

Rektor Bollebygdskolan 7-9

Skolgång i Bollebygds kommun beviljas för högstadietiden

Skolgång i Bollebygds kommun beviljas för årskurs 8-9

Beslut om rätt att slutföra skolgång - beviljas

Beslut om vad elev i grundsärskolan ska läsa - beviljas

Beslut om vad elev i grundsärskolan ska läsa - beviljas
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12.  Meddelanden utbildningsnämnden 2020  
UN2019/12
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Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

  Meddelanden

Följande meddelanden anmäls för nämnden:

Skolinspektionen
Yttrande med anledning av anmälan gällande Bollebygdskolan 7-9
Dnr:UN2020/53-8

Skolinspektionen
Beslut med anledning an anmälan avseende Bollebygdskolan i Bollebygds kommun
Beslut
Bollebygds kommun har följt bestämmelserna om elevens rätt till särskilt stöd.
Skolinspektionen avstår från att ingripa när det gäller elevens rätt till utbildning och därmed 
avslutas ärendet.

Protokollsutdrag
Kommunstyrelsen
Riktlinjer för lokalplanering i Bollebygds kommun
Dnr:UN2020/217

Kommunstyrelsen
Deltagande på distans vid politiska sammanträden
Dnr:UN2020/156

Samhällsbyggnadsnämnden
Nässlehult 1:45, föreläggande att förhindra att plastgranulat
sprids till omgivningen från konstgräsplanen i Olsfors
Dnr:UN2020/196

Utbildningsförvaltningen och Socialförvaltning
Rutin för samverkan utbildningsförvaltning och socialförvaltning vid stängning av förskolor 
och grundskolor
Dnr:UN2020/201

Mediapoolen Västra Götaland
Information om det samägda bolaget Mediapoolen Västra Götaland AB
Dnr:UN2020/195

Svensk kollektivtrafik
 Differentierade skolstarter för att minska trängsel och smittspridningen av Covid-19
Dnr:2020/219
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Protokoll FSG Utbildningsförvaltningens samverkansgrupp

Anmälan om trakasserier, diskriminering och/eller kränkande behandling 
UN 2019/1

Rapport om frånvaro

Rektor Bollebygdskolan 7-9 
Elev årskurs 7
Upprepad korttidsfrånvaro såsom varande ” då ogiltig frånvaro upprepas och då man kan 
misstänka systematisk frånvaro”

Elev årskurs 7
Upprepad korttidsfrånvaro såsom varande ” då ogiltig frånvaro upprepas och då man kan 
misstänka systematisk frånvaro”

Elev årskurs 9
Upprepad korttidsfrånvaro såsom varande ” då ogiltig frånvaro upprepas och då man kan 
misstänka systematisk frånvaro”

Elev årskurs 9
Upprepad korttidsfrånvaro såsom varande ” då ogiltig frånvaro upprepas och då man kan 
misstänka systematisk frånvaro”

Elev årskurs 8
Långtidsfrånvaro definieras såsom varande ”ogiltig frånvaro” i över en vecka under 
terminen.

Elev årskurs 8
Långtidsfrånvaro definieras såsom varande ”ogiltig frånvaro” i över en vecka under 
terminen.

Elev årskurs 8
Långtidsfrånvaro definieras såsom varande ”ogiltig frånvaro” i över en vecka under 
terminen.
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